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  PROTOKÓŁ Nr 3/2020 

Posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 12 maja 2020 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1110 

Prowadzący posiedzenie: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

 

Przedstawiciele Fundacji „Strzelcy Podlasia” 

- GUTOWIEC Andrzej 

- RADULSKI Sławomir 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu Nr 2/2020 z dnia 26 marca 2020 r. ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

2. Zaopiniowanie materiałów na XVII Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 

13 maja 2020 r. 

a) Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Gminy Bielsk Podlaski, 

b) Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019 rok, sprawozdanie z 

wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie oraz 

informacja o stanie mienia komunalnego Gminy, 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2029, 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok,  

e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej, 

f) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargu i zawarcia przez Gminę Bielsk Podlaski umowy dzierżawy na czas 

oznaczony, 

g) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

za 2019 rok, 

h) Oświadczenie Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy i eksploatacji w 

Parcewie trzech kurników o łącznej obsadzie 603 DPJ wraz z niezbędną 

infrastrukturą techniczną. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia, Przewodniczący komisji ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował, aby obecni na posiedzeniu przedstawiciele Fundacji 

„Strzelcy Podlasia” Pan ANDRZEJ GUTOWIEC i SŁAWOMIR RADULSKI przedstawili 
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prezentację dot. projektu budowy strzelnicy w Augustowie. Sprzeciwu nie zgłoszono. 

 

 Projekt budowy strzelnicy omówiono wykorzystując prezentację multimedialną. 

Podczas swojego wystąpienia Pan ANDRZEJ GUTOWIEC przekazał następujące informacje: 

- Cel powstania Fundacji w Sakach – stworzenie obiektu sportowego, na którym dostępne 

będą oprócz strzelnicy inne formy sportu i możliwości spędzania wolnego czasu. 

- Wyniki badań wskazują na brak w woj. podlaskim profesjonalnej strzelnicy dla dzieci i 

młodzieży do uprawiania różnych form strzelectwa sportowego, występują problemy ze 

znalezieniem miejsca na treningi. 

-  Wymienił  zalety strzelectwa sportowego oraz podał przykłady sukcesów wojewódzkiej 

kadry dla młodzików i juniorów. 

-  Działka w Augustowie, na której planowana jest budowa strzelnicy, jest nieużytkiem. 

- Przedstawiono wizualizację obiektu z informacją o dwóch etapach realizacji 

przedsięwzięcia, z omówieniem spraw technicznych, m.in. instalacja wiat chroniących 

użytkowników od deszczu. 

- Przewidziano miejsce na szkolenia struktur OSP w gminie. 

- Omówiono warunki bezpieczeństwa dla korzystających ze strzelnicy oraz mieszkańców 

Augustowa (wykorzystanie ukształtowania terenu – wały o różnej wysokości, ponad 1 km 

odległości od najbliższych siedlisk ludzkich). 

- Pokazano dla przykładu zdjęcia podobnych strzelnic plenerowych w Polsce. 

 

Pytania, uwagi i wypowiedzi radnych: 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Czy są możliwości pozyskania na budowę  zewnętrznych środków finansowych ?  

 

JERZY ONACIK 

- W którym roku powstała Fundacja ? 

- Jakie będzie zabezpieczenie terenu podczas strzelania, zwłaszcza podczas strzelania „do 

rzutków”, które jest szczególnie niebezpieczne ? 

- Dlaczego w kraju jest niechęć do strzelnic ? Wskazał na uciążliwości: hałas, duża ilość 

użytkowników, sąsiedztwo działek rekreacyjnych, tego typu obiekty powinny powstawać na 

starych poligonach, 

- Zabezpieczenia stosowane w Polsce, np. tabliczki z ostrzeżeniem są niewystarczające, 

- Użytkownicy strzelnicy mają nauszniki, natomiast mieszkańcy znajdujący się w pobliżu nie 

mają takiego zabezpieczenia przed hałasem. 

 

JERZY PAC 

- Ludzie pracują na różnych maszynach, często na wysokości, praca w takich warunkach 

również może być niebezpieczna, 

 

ALINA KORSZAK 

- Czy osoby niepełnoletnie będą pod nadzorem opiekunów ? 

 

- Odpowiedzi: 

- Finansowanie pierwszego etapu budowy strzelnicy jest przewidziana z własnych środków, 

natomiast z innych środków przewiduje się wyposażenie strzelnicy, 

- Fundacja została założona pod koniec 2019 r,, pomysł powstał w sierpniu 2019 r., 

- Zabezpieczenia zostaną wykonane zgodnie z rozporządzeniem Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji w sprawie strzelnic (ogrodzenie, widoczne oznakowanie, 

nadzór osoby prowadzącej strzelanie, monitoring obiektu, zainstalowanie tzw. kulochwytów, 
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tj.  przesłon na wysokość 3 metrów, ogrodzenie wysokości ok. 2 metrów). Strzelanie „do 

rzutków” będzie zlokalizowane przy najwyższym wale – 16 metrów, rzutki będą wylatywały 

poniżej konstrukcji wału, 

- Niechęć do strzelnic wynika z naturalnej obawy przed obiektem uciążliwym, ale w 

Augustowie uciążliwości nie będą występowały. W odległości 2 km sportowy pocisk traci 

energię. Strzelnice buduje się poza miastem, a starych poligonów w Polsce nie ma. Pomiary 

hałasu na strzelnicach wskazują na 78 – 79 decybeli, podczas gdy polska norma wynosi 82 

decybele na granicy działki. Ruch miejski (szum samochodów) wytwarza hałas rzędu 86 

decybeli. Fale dźwiękowe  „idą” do góry, bardziej szkodliwe są „straszaki” w kukurydzy lub 

strzelanie myśliwych, którzy używają zasobów ludzkich do kontroli terenów, co jest 

szczególnie niebezpieczne. Zastosowana konstrukcja uniemożliwi wydostanie się kuli na 

zewnątrz.  

- Osoby niepełnoletnie będą wchodziły na strzelnicę z opiekunem prawnym, wyjaśniono 

zasady korzystania z obiektu. 

- Obiekt nie zostanie oddany do użytku, zanim nie będzie wszystkich zabezpieczeń. 

 

Stanowisko Wójta Gminy: 

- Strzelnica będzie funkcjonowała w ścisłej współpracy z Ochotniczą Strażą Pożarną. 

Strażacy mogą zabezpieczać wszystkie imprezy organizowane w tym miejscu. 

- Podczas codziennego korzystania z obiektu muszą być ustalone i przestrzegane zasady. 

- Ogromna odpowiedzialność spoczywa na instruktorach i osobach pilnujących. 

- Utworzenie strzelnicy w Augustowie doprowadzi do uporządkowania terenu, który był 

zaśmiecany.  

- Można dyskutować nad różnymi rozwiązaniami dot. bezpieczeństwa dla użytkowników i 

mieszkańców, ale bezwzględnie należy przestrzegać obowiązujących w tym zakresie 

przepisów.  

- Decyzja o przeznaczeniu nieruchomości na budowę strzelnicy będzie należała do radnych.  

 

Do pkt 1)  
- Do protokołu Nr 2/2020 wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 

26 marca 2020 r.  uwag nie zgłoszono. Jego treść została zamieszczona na tabletach radnych. 

- W głosowaniu jawnym: 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”, komisja przyjęła protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia komisji nie wnosząc 

żadnych propozycji zmian. 

- Nie zgłoszono żadnych uwag do protokołu z XVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 

26 marca 2020 r.  

- Członkowie komisji zaakceptowali propozycję wprowadzenia do porządku najbliższej sesji 

przyjęcie „Oświadczenia Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy i eksploatacji w 

Parcewie trzech kurników o łącznej obsadzie 603 DPJ wraz z niezbędną infrastrukturą 

techniczną”. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że do przygotowanego projektu 

oświadczenia swoje uwagi i uzupełnienia wniósł Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny 

WALENTY GAŁUSZEWSKI. Do Rady Gminy należy decyzja, która wersja zostanie 

przyjęta. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI nawiązał do uchwalonego pod 

koniec ub. roku statutu gminy. Zwrócił uwagę, że tryb wprowadzania oświadczenia do 

porządku sesji jest niezgodny z zapisami statutu. Odczytał treść § 17 oraz § 28 ust. 1, które 

regulują tryb wnoszenia inicjatyw uchwałodawczych. Wyraził swój sprzeciw wobec takiego 

postępowania.  Przypomniał, że jest wymóg zaopiniowania projektu przez Wójta Gminy. 

Zaapelował o przestrzeganie w przyszłości ustalonych procedur, bowiem radni nie znają do 

końca wszystkich procedur. 



4 

 

Radny JERZY PAC dodał, że uchwała o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego na 2021 r. również była wprowadzona nielegalnie. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że inicjatywa została zgłoszona przez radnego 

na posiedzeniu komisji, na którym została przedstawiona opinia Wójta w tej sprawie, a w 

międzyczasie wpłynął pisemny wniosek. Dodała, że o skardze wniesionej przez radnych na 

uchwałę dowiedziała się od osób spoza Rady. Z odpowiedzi uzyskanej z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej wynika, że uchwała została podjęta zgodnie z prawem. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że radni nie widzieli tego 

wniosku.  

Radny JERZ PAC powiedział, że rozstrzygnięcie RIO można zaskarżyć do sądu. Radny dodał 

również, że w tej sytuacji nie będzie podejmował w swoim sołectwie działań w kierunku 

wykorzystania funduszu sołeckiego. 

Radny JERZY ONACIK zgłosił uwagę do punktu dotyczącego wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargu i zawarcia przez Gminę Bielsk Podlaski umowy 

dzierżawy na czas oznaczony. Radny wyraził zdziwienie, dlaczego grunt jest przekazywany w 

dzierżawę bez przetargu.  

Proponowany porządek sesji został poddany pod głosowanie. W głosowaniu jawnym: 4 głosy 

„za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, komisja zaakceptowała 

proponowany porządek sesji. 

 

Do pkt 2a)  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Gminy Bielsk Podlaski -  stanowi 

ZałącznikNr 3  do protokołu.  

Komisja nie wniosła uwag do przedłożonej oceny. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2b)  
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019 rok, sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie oraz informacja o stanie mienia 

komunalnego Gminy – stanowi Załącznik Nr 4  do protokołu.  

Zastrzeżeń nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2c i d)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2020-2029 stanowi Załącznik Nr 5  do 

protokołu.   

Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Bielsk Podlaski na 2029 rok stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu.   

Materiał do obu punktów przedstawiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. 

Zgłosiła autopoprawkę dotyczącą zwiększenia o 200 tys. zł dotacji dla OSP na zakup 

samochodu strażackiego. Pani Wójt dodała, że ze wstępnych zapewnień wynika, że w tym 

roku uda się zakupić nowy samochodów strażacki dla OSP w Łubinie Kościelnym. Wkład 

własny wyniesie 200 tys. złotych. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY PAC powiedział, że zrzeka się funduszu 

sołeckiego, natomiast Pani Wójt wyjaśniła, że taka zmiana może być przyjęta przez zebranie 

wiejskie, a nie przez sołtysa, ponieważ jest to zmiana przeznaczenia środków. 

Przewodniczący komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił się o przekazanie 

używanego samochodu dla OSP Orzechowicze i OSP Bańki. Pani Wójt poinformowała, że w 

Orzechowiczach jest już samochód, natomiast Bańki nie zgłaszały takiej potrzeby, bo nie było 
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kierowcy. Radny poinformował, że kierowca już jest, więc OSP Bańki jest już zainteresowane 

nabyciem samochodu. 

Do projektu uchwał zastrzeżeń  nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2e)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej - stanowi 

Załącznik Nr 6  do protokołu. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że spółka powinna 

zwiększyć częstotliwość przeglądu rowów, ponieważ są przerośnięte i zatamowane przez 

bobry. 

Do projektu uchwały zastrzeżeń  nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2f)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargu i zawarcia przez Gminę Bielsk Podlaski umowy 

dzierżawy na czas oznaczony - stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu.  

Na podstawie przedstawionej na początku posiedzenia prezentacji na temat planowanej 

strzelnicy w Augustowie, radny JERZY ONACIK zapytał, czy w tej sytuacji nie należałoby 

przeprowadzić konsultacji z mieszkańcami. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że projekt uchwały został przygotowany w 

oparciu o przyjęte uchwałą Rady Gminy zasady dzierżawy gruntów. Dodała, że po raz 

pierwszy zgłosił się podmiot zainteresowany zagospodarowaniem wyrobiska po wysypisku 

śmieci w Augustowie, a jest to teren, którego nie należy wyzbywać się na trwałe, stąd 

propozycja  dzierżawy. Wnioskodawcy proponują, oprócz nauki strzelania,  różne inne formy 

spędzania czasu dla dzieci i młodzieży, z obiektu będą też korzystali strażacy. Jeśli chodzi o 

hałas, to będzie on porównywalny do hałasu występującego na ulicy. 

Radny JERZY ONACIK zwrócił uwagę, że wysypisko śmieci ciągle jest zapełniane, nikt tego 

procesu nie wstrzymuje. 

Pani Wójt wyjaśniła, że nadzór na wysypiskiem sprawuje Burmistrz, więc radny może 

zwrócić się do burmistrza w tej sprawie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy JERZY PAC powiedział, że lepiej jest sprzedać grunt pod 

strzelnicę, niż wydzierżawiać, ponieważ będzie to obciążenie dla kolejnego pokolenia, które 

będzie za wszystko odpowiadać jako własność gminy. Lepiej oddać grunty fundacji za 

przysłowiową złotówkę, bowiem gmina i tak nie będzie czerpała z tego korzyści. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że dzierżawca będzie opłacał czynsz 

dzierżawny oraz podatek. 

Innych zastrzeżeń  nie zgłoszono. 

OPINIA – wyrażona w trakcie dyskusji. 

 

Do pkt 2g)  
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2019 rok. 

  - stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu.  

Uwag nie zgłoszono. 

OPINIA – bez wniosków. 

 

Do pkt 2h)  
Projekt oświadczenia Rady Gminy Bielsk Podlaski w sprawie budowy i eksploatacji w 

Parcewie trzech kurników o łącznej obsadzie 603 DPJ wraz z niezbędną infrastrukturą 
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techniczną - stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu. Wójt Gminy wyraziła swoją pozytywną 

opinię co do treści oświadczenia w wersji uzupełnionej przez radnego WALENTEGO 

GAŁUSZEWSKIEGO. 

Zastrzeżeń  nie zgłoszono. 

Projekt oświadczenia w przedstawionej wersji został zarekomendowany do przyjęcia na sesji 

Rady Gminy.  

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące sprawy: 

a) Wniosek Wójta Gminy o analizę zasadności kontynuowania prac związanych z 

opracowaniem Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Bielsk Podlaski na lata 

2019-2023: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła się do radnych z prośbą o wyrażenie opinii 

w kwestii kontynuowania przedstawionej procedury, tj. czy przygotowywać raport 

zalecony przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska. Koszt opracowania 

dokumentu wyniesie ok. 5 tys. zł. Zdaniem Wójta procedurę należy kontynuować. 

Prawdopodobnie do końca bieżącego roku uda się temat sfinalizować. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI również opowiedział 

się za kontynuowaniem prac. Stwierdził, że można zastanowić się nad stworzeniem w 

Haćkach osady takiej jak w prezentacji archeologa przedstawionej na sesji jakiś czas 

temu. Pani Wójt poinformowała, że w ramach nowego oprogramowania na lata 2020-

2026 można będzie podjąć próbę realizacji takiego projektu. 

Wniosek Wójta został poddany pod głosowanie. W głosowaniu jawnym: 5 głosów „za”, 0 

głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, komisja opowiedziała się za 

kontynuowaniem prac nad opracowaniem Lokalnego Programu Rewitalizacji. 

b) Zestawienie i szacunek kosztów planistycznych w zakresie opracowań studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. 

Radny JERZY ONACIK zapytał o postęp prac planistycznych dla miejscowości 

Augustowo. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK poinformował, że 

wstrzymano konsultacje, ale z planami nie należy czekać. Wyjaśnił kolejną procedurę, 

m.in. wniosek o wyłączenie gruntów rolnych, wyłożenie planów do wglądu oraz 

debata   publiczna. Radny JERZY ONACIK powiedział, że jest usatysfakcjonowany 

udzieloną odpowiedzią. 

c) Na prośbę JERZEGO PACA Pani Wójt poinformowała, że nie przewiduje zakupu 

maseczek mieszkańcom gminy. Jest natomiast w Urzędzie zabezpieczenie w maseczki 

dla osób, które mogą być szczególnie narażone.  

d) Radni zostali zapoznani ze sprawą dot. wniosku Pani Stanisławy Perkowskiej o 

zaprzestanie pobierania rocznych opłat za umieszczenie w pasie drogowym urządzenia 

niezwiązanego z funkcjonowaniem drogi. Chodzi o umieszczenie w pasie drogowym 

urządzeń w związku z doprowadzeniem energii elektrycznej od słupa do licznika w 

budynku. Pani Wójt wyjaśniła, że w przypadku nieodpłatnego zrzeczenia się w/w 

urządzeń przez zainteresowaną, opłaty byłyby po stronie gminy. 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym o godz. 11.10  posiedzenie zostało 

zakończone. 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 
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Podpisy obecnych członków:  

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TYMIŃSKI A. Grzegorz 

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. BAJENA Jerzy ………………………… 

 

3. KORSZAK Alina …………………………. 

 

4. ONACIK Jerzy ………………………… 

  

5. PAC Jerzy ………………………… 

 

     

 


